



Distribution:

AC/DEC/2024/3

All staff members

14 June 2024

Tous les fonctionnaires

le 14 juin 2024

Arbitration Commission: Decision
Commission d'arbitrage : Décision

Subject: Application submitted to the Arbitration Commission by UNison Staff Representatives concerning the failure by the Polling Board to draft its own rules of procedure and the eligibility of managers to be elected to staff bodies.

Sujet: *Requête soumise à la Commission d'arbitrage par les représentants du personnel d'UNissons concernant l'incapacité du Collège des scrutateurs à rédiger son propre règlement intérieur et l'éligibilité des dirigeants à être élus aux organes du personnel.*

Appeal received / *Recours reçu:*

18 February 2024 / 18 février 2024

Date of decision / *Date de la décision:*

14 June 2024 / 14 juin 2024

Decision
Décision

1. The Arbitration Commission finds the first part of the application receivable, concerning “i. Article 3, paragraph 3 (chapter III) of the *Regulations*, which stipulates that ‘The polling officers shall adopt their rules of procedure in accordance with the relevant provisions of these Regulations’.”

1. La Commission d'arbitrage juge recevable la première partie de la requête, qui concerne : "i. L'article 3, paragraphe 3 (chapitre III) du Règlement, qui stipule que 'Les scrutateurs adoptent leur règlement intérieur conformément aux dispositions pertinentes du présent Règlement'."

2. The Arbitration Commission recalls appeal No. 3 of its previous decision AC/DEC/2014/1 of 28 October 2014, in which it stated:

The appellant declares that the Polling Board has not adopted its rules of procedure as stipulated in article 3 (3), chapter III, of the *Regulations on Representation of the Staff of the United Nations at Geneva*. The Arbitration Commission decides that the appeal is accepted and hereby strongly encourages the current Polling Board to undertake the necessary steps towards the adoption of rules of procedure as soon as possible and prior to the election of the next Coordinating Council in 2015.

2. La Commission d'arbitrage rappelle l'appel n° 3 de sa précédente décision AC/DEC/2014/1 du 28 octobre 2014, dans laquelle elle a déclaré :

L'appellant déclare que le Collège des scrutateurs n'a pas établi un Règlement intérieur conformément aux dispositions de l' Article 3(3), Chapitre III, du Règlement de la Représentation du Personnel des Nations Unies à Genève. La Commission d'arbitrage décide que ce recours est valable et par les présentes encourage vivement le Collège des scrutateurs actuel à entreprendre les démarches nécessaires visant à adopter un Règlement intérieur à ce groupement dès que possible et avant l'élection du Conseil de coordination prochaine en 2015.

3. The Arbitration Commission regrets to note that, despite the passing of nearly a decade, the Polling Board is still in the process of drafting its rules of procedure. The Commission reiterates its previous decision and encourages the Board to finalize its rules of procedure without further delay to thereby afford clarity to all and avoid unnecessary disputes.

3. *La Commission d'arbitrage regrette de constater que, malgré l'écoulement de près d'une décennie, le Collège des scrutateurs est toujours en train de rédiger son règlement intérieur. La Commission réitère sa décision précédente et encourage le Collège à finaliser son règlement intérieur sans plus tarder afin d'apporter de la clarté à tous et d'éviter des litiges inutiles.*

4. As for the second part of the application, namely, “ii. Eligibility of Chiefs and other FROs to stand for elections to the Staff Union Council - Conflict of interest”, the Arbitration Commission finds this part of the application non-receivable, pursuant to article 4 of the Commission’s rules of procedure, for not having complied with the application procedures set out in article 2 (b), i.e. to specifically cite the act or omission and the provision(s) of the *Regulations* that such act or omission by the staff member(s) or staff body(ies) are alleged to have failed to respect.

4. *Quant à la deuxième partie de la requête, à savoir "ii. Eligibilité des chefs et autres agents du service extérieur aux élections du Conseil du Syndicat du personnel - Conflit d'intérêts", la Commission d'arbitrage estime que cette partie de la demande n'est pas recevable, en vertu de l'article 4 du règlement intérieur de la Commission, pour n'avoir pas respecté les procédures de demande énoncées à l'article 2 (b), c'est-à-dire citer spécifiquement l'acte ou l'omission et la (les) disposition(s) du Règlement que cet acte ou cette omission du (des) membre(s) du personnel ou du (des) organe(s) du personnel n'aurait pas respecté(s).*

Online, 14 June 2024
En ligne, le 14 juin 2024

Signed / *Signé*

Vincent VALENTINE
President / *Président*

Claire Fellini
Member/*Membre*

Huiming WANG
Member/*Membre*